
В статье на основе систематизации большого массива многоаспектного историко-правового 

материала раскрыты место и роль так называемой политики коренизации, проводившейся 

партийными и государственными органами в целях совершенствования межнациональных 

отношений в стране в 20-е годы прошлого столетия. Показано участие в этой кампании милиции, 

вольно и невольно оказавшейся в процессе ее проведения. В работе в русле новых 

историографических традиций критически пересмотрены прежние оценки целей, процесса и 

итогов этой работы.  

In the article on the basis of systematization of a large array of multidimensional historical and legal 

material place and role of the so-called indigenization policy were disclosed which were pursued by the 

Party and government in order to improve inter-ethnic relations in the country in the 20s of the last 

century. The participation of the the police was shown, which willingly and unwittingly take place in the 

process of its implementation. In the work in line with the new historiographical traditions the previous 

evaluation, process and outcomes of this work were revised critically. 


